

# Careers at CERN

[Work at CERN](#)
[Join us](#)
[Apply now](#)
[Tips for candidates](#)
[News](#)
[Media Corner](#)
[Intranet](#)


## Corresponding Associates Programme

Corresponding Associateships are open to scientists or engineers wishing to work at CERN for up to six months **while on leave of absence from their home institutes which must be located in one of CERN's Member States** (except Germany, France, Italy or the United Kingdom). Les contrats d'attachés correspondants sont ouverts aux physiciens ou ingénieurs ayant le désir de travailler au CERN pour durée limitée (jusqu'à six mois) en détachement de leur institut d'origine qui se situe impérativement dans un des Pays Membres du CERN (sauf l'Allemagne, la France, l'Italie ou le Royaume-Uni).

Job Reference: AFC-2016-2/CASS

Publication date:

09/04/2016

Closing date:

16/09/2016

### Role Description

In order to fulfil its role as a European centre, and as a member of the world-wide community of scientific institutes, CERN offers the use of its research facilities to a certain number of Associates to participate in its programmes covering experimental and theoretical particle physics, as well as various related activities in applied physics, electronics, computing, and engineering. Corresponding Associateships are granted for a period of at most six months **to scientists holding research or teaching posts to help them keep abreast of developments in particle physics and related fields.**

### Eligibility conditions

**Candidates must be employed by institutions located in one of the following Member States:** Austria, Belgium, **Bulgaria**, Czech Republic, Cyprus, Denmark, Finland, Greece, Hungary, Israel, Netherlands, Norway, Pakistan, Poland, Portugal, Romania, Serbia, Slovak Republic, Spain, Sweden, Switzerland and Turkey. **Corresponding Associates should be 'on leave of absence' from their home institute. They are expected to receive normal salary payments from their home institutes during their stay at CERN.**

### Documents required

- a completed electronic application form;
- a Curriculum Vitae;
- a list of publications;
- three letters of recommendation

Professional

Category:

None (non staff programmes)

Career

Level

Associates

[Apply!](#)

The application and ALL supporting documents should reach CERN (or be submitted using the e-recruitment system) by the closing date. (\*) Please note: In the "Specific Information" of the application form a link to forward to your THREE referees will be available (as well as in the email of acknowledgment receipt). This link will allow them to submit their letters of recommendation in support of your application. Letters should be in English or French and submitted by the deadline indicated. Applications which are incomplete (e.g. missing reference letters) as of the closing date for a given meeting will not be considered.

## What We Offer

All applications for Corresponding Associateships are considered by the Associates and Fellows Committee which meets twice per year, usually in May and November. Successful applicants will be offered appointments which normally begin three to twelve months after the meeting.

## Description du poste

Pour remplir son rôle de centre européen, et en tant que membre de la communauté universelle des laboratoires scientifiques, le CERN met ses installations de recherche à la disposition d'un certain nombre d'Attachés pour qu'ils participent à ses programmes concernant la physique des particules expérimentale et théorique, ainsi qu'à diverses activités s'y rapportant en matière de physique appliquée, d'électronique, d'informatique et de sciences de l'ingénieur.

Les contrats des Attachés correspondants sont accordés pour une période de 6 mois maximum à des scientifiques titulaires de postes de recherche ou d'enseignement afin de les aider à se tenir au courant des progrès de la physique des particules et des champs d'activité s'y rapportant.

Les candidats doivent être employés par un institut qui se situe dans un des Pays Membres suivants: l'Autriche, la Belgique, la Bulgarie, Chypre, le Danemark, l'Espagne, la Finlande, la Grèce, la Hongrie, Israël, la Norvège, le Pakistan, les Pays-Bas, la Pologne, le Portugal, la République slovaque, la République tchèque, la Roumanie, la Serbie, la Suède ou la Suisse. Pendant leur séjour au CERN, les attachés correspondants restent employés par leur institut d'origine et continuent de recevoir leur salaire de cet institut.

## Conditions d'éligibilité

Le CERN verse une allocation de subsistance pour couvrir les frais élémentaires de séjour dans la région genevoise.

### Documents requis

- in formulaire d'inscription dûment rempli;
- in Curriculum Vitae;
- une liste de publications;
- trois lettres de recommandation

Votre demande ainsi que TOUS les documents doivent atteindre le CERN (ou être soumis via le système de e-recrutement) avant la date limite. (\*) A noter : Dans la section "Specific Information" du formulaire, un lien à transmettre à vos TROIS référants sera disponible (ainsi que dans l'email d'accusé de réception).

Celui-ci leur permettra de soumettre leurs lettres de recommandation. Ces lettres doivent être rédigées en anglais ou en français et envoyées avant la date limite indiquée. Les candidatures incomplètes (ex: lettres de recommandation manquantes) à la date de clôture du Comité de Sélection ne seront pas prises en compte.

## Nous offrons

Toutes les candidatures au programme d'Attachés Correspondants sont considérés par le Comité de Boursiers et d'Associés qui se reunit deux fois par an, normalement en mai et en novembre. Les candidats sélectionnés auront la possibilité de commencer entre trois et douze mois après le comité.

CERN. Take Part.